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A FIDESZ A KÖZBESZERZESEK GYŐZTESEIRŐL 

AKTUALIS 

Ki nyer ma? 
A szegedi alpolgármester csak 
blöffölt a Fidesz-frakció sze-
rint, amikor azt mondta: a köz-
beszerzések többségét szegedi 
vállalkozások nyerték. 

SZEGED 
GONDA ZSUZSANNA 

Továbbra is fenntartja állítását 
a szegedi Fidesz-frakció, mi-
szerint az önkormányzati köz-
beszerzéseken sok esetben 
hátrány éri a helyi cégeket. 
Hűvös László, a Fidesz frakció-
veze tő j e és Juhász Gyula 
(KDNP) erről október 30-án 
tartott először sajtótájékozta-
tót , a m e l y r e Solymos László al-
polgármester így reagált: az 
elmúlt évek közbeszerzésének 
többségét szegedi vállalkozás 
nyerte. Az ellenzéki politiku-
sok tegnap azt mondták, Soly-
mos csak blöffölt, mert bár ők 
kérték, ezt „semmilyen kézzel-
fogható adattal nem tudta alá-
támasztani". Kiegészítették 
mindezt azzal, hogy valóban 
van szegedi nyertes a közbe-
szerzéseken, de szerintük „fel-
merül a gyanú, hogy nekik 
súgnak a városházáról", mert 
van olyan cég, amely bár csak 
2008 februárjában alakult, 5 
hónappal később már meghív-
ták a közbeszerzésre, és nyert 
is. Idén márciusban pedig új-

ra. Mindkétszer olyan ajánla-
tot tett, amelyben „fantaszti-
kus érzékkel és éleslátással 
becsülte meg, hogy a város 
mennyit szán a munkára" 
- fogalmaztak a képviselők. 

Szentgyörgyi Pál g a z d a s á g i 
alpolgármester erre úgy rea-
gált: ez nem gyanú kérdése, 
vagy tudják bizonyítani az állí-
tásukat a képviselők, vagy 
nem. - Úgy látom, hogy a Fi-
desz-frakció tagjainak pont-
gyűjtési akciója folytatódik. A 
folyamatos szereplés érdeké-
ben kicsinyes ügyeket rángat-
nak elő. Különösen arcátlanság 
azt sejtetni, hogy a köztisztvi-
selők korruptak. Ha van konk-
rét vádjuk, akkor azzal álljanak 
elő, de alaptalanul ne vádas-
kodjanak, és ne sározzák be 
csak úgy általánosítva a város-
házán dolgozó munkatársakat. 

A gazdasági alpolgármes-
ter elmondta: az elmúlt évek-
ben közel 500 közbeszerzési 
eljárást bonyolítottak le, a pá-
lyázatokat 60 százalékban 
szegedi székhelyű vállalkozá-
sok nyerték meg. Ezenkívül a 
nagyobb volumenű fejleszté-
seket olyan konzorciumok 
nyerték meg, amelyekben sze-
gedi vállalkozások is részt vet-
tek. A nagyobb fejlesztések al-
vállalkozói döntően szegedi 
székhelyű cégek. 

PÉNZT LEHET SZEREZNI A NEPSZERUSITESERE 

A makói hagymát 
az Unió is védi 
Ötéves procedúra után meg-
kapta az Európai Unió eredet-
védelmi tanúsítványát a makói 
hagyma. Az uniós védjegy ön-
magában is piaci vonzerő, rá-
adásul mostantól a termék 
marketingjére is lehet pályáza-
ti támogatást kérni. 

MAKÓ 
SZABÓ IMRE 

öt évig tartott, mire - a Hagyma 
Terméktanács kezdeményezé-
sére - felkerülhetett a védett el-
nevezésű termékek szűk körű 
európai uniós listájára a makói 
hagyma. A szervezet jogtaná-
csosától , Szenka Lászlótól meg-
tudtuk: ez azt jelenti, hogy az 
adott termék nevét vagy föld-
rajzi megjelölését az Unióbem 
más nem használhatja. A véd-
jeggyel tehát mostantól csak a 
Makón és szűk vonzáskörzeté-
ben termesztett vöröshagymát 
lehet forgalmazni. Az Európa 
nyugati felén már jól ismert, 
minőséget és hagyományos ér-
téket garantáló embléma ön-
magában is komoly piaci érté-
ket jelent, ráadásul ennek bir-
tokában az itteni termelők még 
pénzt is kérhetnek Brüsszeltől 
termékeik marketingjére. 

Kérdés, hogy ez mire lesz 
elég. Makón és környékén 
ugyanis az utóbbi években 
erősen visszaszorult a vörös-
hagyma termesztése, össze-

hasonlításként: a 90-es évek 
közepén még 100 ezer tonnát 
exportált belőle Magyarország 
Európába, most viszont a ha-
zai össztermés sincs ennyi, 
Makón pedig mindössze 10,5 
ezer tonna termett belőle 300 
hektáron. A népszerűségvesz-
tés oka, hogy a hagyományos, 
kétéves makói vöröshagyma 
termesztése a gyengébb minő-
ségű, de nagyobb hozamú 
egyéb fajtákénál értelemsze-
rűen drágább, a jobb minősé-
get azonban eddig nem tudták 
az árakban érvényesíteni. 

Szanka László azt mondja: 
az uniós jogi védettség erre is 
ad esélyt. Az már a helyi kis- és 
nagyobb termelőkön múlik, 
hogy képesek lesznek-e össze-
fogni és élni a lehetőséggel. A 
Hagyma Terméktanács a most 
kezdődő téli szezont igyekszik 
felhasználni arra, hogy az érin-
tetteket megnyerje az ügynek. 

Együtt a szegedi 
szalámival 
A védett uniós termékek listáján 
összesen 850 termék található 
- a makói hagyma történetesen 
a cseh Cérna Hora sörrel együtt 
került fel rá. Magyarországról 
mindössze további 3 termék él-
vez uniós védettséget: a szegedi 
és a budapesti téliszalámi, vala-
mint a hajdúsági torma. 

Félmilliárd a Biopolisz 
program zászlóshajójára 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

- A beruházás több szempont-
ból is érték. Egy lerobbant ipar-
területet felújítottak, új funkci-
óval láttak el. A cél pedig a 
gyógyszergyártás, amelyre a 
szegedi Biopolisz program is 

Távlati cél: őssejtterápia 
A szegedi gyógyszergyártás 
távlati perspektívája a sejtterá-
pia, a mesterséges kromoszó-
ma hasznosítása: például gén-
manipulációs eljárás az emlő-
daganatok kezelésére, új terápi-
ás eljárások kidolgozása. Az ős-
sejtterápiákra külön cég alapul, 
amely szövettenyésztéssel fel-
nőttkori őssejteket állíthat elő, 
lehetségessé téve szövetpót-
lást (szívizom, porc, bőr), műtét 
utáni helyreállító terápiát, da-
ganatos betegségek kezelését. 

épült - fogalmazott a helyszí-
nen Szentgyörgyi Pál, a város 
gazdasági alpolgármestere. 

A Goodwill Pharma Kft. 
1997-ben alakult, fő tevékeny-
sége a gyógyszerek forgalomba 
hozatala, gyártása. Két éve tö-
mörült egy klaszterbe a gyógy-
szeripari kutatással foglalkozó 
Zipper Kft.-vei és az arculatter-
vező Evista Kft.-vel. Jójárt Fe-
renc, a Goodwill Invest Kft. 
ügyvezető igazgatója elmond-
ta: már Szerbiában, Boszniá-
ban, Koszovóban is jelen van-
nak, s tovább terjeszkednének 
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Szentgyörgyi Pál alpolgármester, jójárt Ferenc, a Goodwill Invest Kft. ügyvezető igazgatója és Kozma József 
országgyűlési képviselő az inkubátorházban tartott sajtótájékoztatón. FOTÓ: SEGESVÁRI CSABA 

Horvátország, Románia, Cseh-
ország, Bulgária felé. A cég vár-
ható bevétele idén 3,5 milliárd 
forint. Partnere például az 
Égis, a Richter, a Novartis. 

- Célunk, hogy erős gyógy-
szercéggé váljunk a régióban, 
saját termékeket fejlesszünk és 
forgalmazzunk - fogalmazott az 
ügyvezető igazgató. 2012-től 
kezdődik Szegeden a medicinák 

gyártása: egyrészt hagyomá-
nyos gyógyszereket készítenek 
majd, licenc alapján, de új, hoz-
záadott értékekkel, például jobb 
felszívódási tulajdonságokkal. 
Többek között mozgásszervi be-
tegségek kezelésére, fájdalom-
csillapításra, szív- és érrendszeri 
betegségek kúrálására. 

A három cég együttműködé-
sével létrejött klaszter középtá-

vú célja az új generációs, úgy-
nevezett biosimilar gyógyszerek 
gyártása - ezek olyan fehérjé-
ken alapulnak, amelyek ható-
anyaga az emberi szervezetben 
megtalálható. A biotechnológi-
ákkal létrehozott készítménye-
ket multinacionális cégeknek 
értékesítenék - a fejlesztésben 
együttműködnek a Szegedi Bio-
lógiai Központtal is. 

HIABA OLCSOBB, NEM KEDVELTEK AZ AUTOSOK 

3 éve zárva a parkolóház 
Hiába volna óránként 80 forint 
a díj az Andrássy úti parkoló-
házban, megépítése óta - a 
próbaüzemet kivéve - nem mű-
ködött, érdektelenség miatt. Az 
autósok inkább közterületen 
állnak, óránként 120 forintért. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
KOROM ANDRÁŜ  

Három esztendeje készült el a 
belvárosban, az Andrássy és a 
Lehel utca sarkán az az épület, 
amelyben közforgalmú parko-
ló is készült. Az Építészmester 
Zrt. által felhúzott parkoló 
azonban - egy rövid próbaidő-
től eltekintve - azóta sem mű-
ködik, a pincébe vezető bejára-
tát fémháló, míg a terasz par-
kolóhelyeire vezető utat vastag 
fémsorompó őrzi. A bejáratnál 
sokáig olvasható volt, hogy 
óránként 80 forintért lehet itt 
várakozni, miközben a belvá-
ros parkolóhelyein előbb 100 
forint, majd 120 forint lett az 
óránkénti tarifa. Ugyanennyi-
be kerül a várakozás a közel-
ben lévő sportcsarnok alatti 

mélygarázsban is. Az üzletek 
előtt gyakran nehezen lehet 
szabad parkolóhelyet találni, s 
a sportcsarnok alatt is sokan 
hagyják kocsijukat. 

- Rövid ideig működtettük 
csak, próbaüzemben az And-
rássy úti társasház melletti 
k ö z f o r g a l m ú pa rko ló t . Már ak-
kor kiderült, az itt lévő húsz 
várakozóhely nem versenyké-
pes a Vagyonellátó Kht. által 
üzemeltetett szabadtéri fizető-
parkolókkal - mondta lapunk-

n a k Paragi István. A Hód-Park 
Kft. vezetője és az Építészmes-
ter Zrt. vezérigazgatója hozzá-
tette: amíg az utcán, a boltok 
előtt volt szabad hely, addig 
senki sem állt be a parkolóház-
ba. Hiába kellett ott keveseb-
bet fizetni, csupán egy-két so-
főr hagyta ott a járművét. 

A cégvezető arra a kérdé-
sünkre, hogy mikor érné meg 
mégis megnyitni, azt válaszol-
ta: csak akkor, ha a város át-
venné a működtetését. 

Az Andrássy úti parkolóház. Csak rövid ideig működött. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 

HÍREK 

Átadták a kerékpárutat 
JAUERNIK ISTVÁN, AZ ÖNKOR-
MÁNYZATI MINISZTÉRIUM ÁL-
LAMTITKÁRA ADTA ÁT tegnap 
az Üllést és Bordányt összekö-
tő, 4 kilométeres kerékpárutat. 
A 9 települést összefogó Ho-
mokháti Kistérség Többcélú 
Társulása a Dél-alföldi Regio-
nális Operatív Program 73 mil-
lió forintos uniós támogatásá-
val valósította meg a tavaly 
májusban kezdődött, 106 mil-
lió forintos beruházást. A Do-
rozsma-Halasi II. belvízcsator-
nán kerékpáros híd épült. A két 
települést összekötő úton na-
ponta 2500 jármű közlekedik. 
Cél, hogy a környező települé-
seket, Rúzsát, Forráskutat, Zá-
kányszéket is bekapcsolják a 
kerékpárút-hálózatba. 

Segítséget kérnek 
SZEGEDEN A KERESZTTÖL-
TÉS UTCA 13. SZÁM alatt mű-
ködő Tabán családsegítő kö-
zösségi ház adománygyűjtési 
akciót szervez rászoruló csalá-
dok támogatására. Tartós élel-
miszerek felajánlását Mátó Tí-
mea várja munkaidőben. 

2010-es naptárak, karácsonyi üzleti ajándéktárgyak 
széles választéka! . . . 
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